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Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg 

1240 København K 

 

Folketingsmedlem Yildiz Akdogan (S) har den 7. oktober 2008 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 24, som hermed besvares.  

 

Spørgsmål nr. S 24: 

”Får SFI-rapporten ”Evalueringen af den fleksible barselorlov” ministeren til at 

genoverveje muligheden for at øremærke en del af barselorlov til mænd? ” 

 

Endeligt svar: 
 

Nej, for det fremgår også af SFI-rapporten, at 60 procent af mændene og 72 pro-

cent af kvinderne ikke går ind for en øremærkning af orlov til mænd. 

 

Rapporten konkluderer også, at op mod 100 procent af alle de adspurgte kvinder og 

mænd er tilfredse med deres indbyrdes fordeling af orlov. Til trods for det store 

mindretal af mænd, der ønsker en øremærkning, er der som nævnt ikke uenighed 

om fordelingen af orlov i forældreparrene.  

 

Som det også følger af svaret på spørgsmål nr. S 2407, er det min opfattelse, at 

øremærkning ikke er vejen frem, men at attraktive barselordninger for mænd med 

god økonomi spiller en helt central rolle for, at flere mænd tager mere barselorlov. 

  

 

Venlig hilsen 

 

 

 

 

Claus Hjort Frederiksen 

 

 

 

 


